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1. 

Návrh na uznesenie miestneho zastupiteľstva č. .../2018 

 Mestskej časti Bratislava – Záhorská Bystrica zo dňa 19.6.2018 

 

Názov bodu programu: Možnosti riešenia na zvýšenie kapacity Základnej a materskej školy  

                                         a športových plôch v katastri MČ – ZB 

 

 

 

 

Miestne zastupiteľstvo Bratislava – Záhorská Bystrica 

 

A)     p o v e r u j e 

starostu mestskej časti na začatie rokovaní so zástupcami Bratislavského samostatného kraja 

o možnostiach a podmienkach využitia budovy a areálu bývalého SOU elektrotechnického, za 

účelom vytvorenia priestorov pre ZŠ s MŠ ako aj športoviska pre obyvateľov Záhorskej 

Bystrice a okolitých obcí BSK. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



II. 

Dôvodová správa 

 

Mestská časť Bratislava – Záhorská Bystrica vníma vysoký nárast obyvateľov mestskej časti 

a s ním súvisiaci nárast počtu žiadostí o umiestnenie detí do predškolských a školských 

zariadení. Preto začala s koncepciou rozšírenia základnej a materskej školy už v roku 2011. 

Projekt – Komplexné riešenie dostavby školského areálu, Hargašova ul. bol hotový v decembri 

2011 . Projekt nadstavby a prístavby materskej školy predstavoval rozšírenie o tri triedy a 

jedáleň. V roku 2013 poslanci rozhodli, že prioritou MČ na nasledujúce obdobie  bude výstavba 

viacúčelovej športovej haly z dôvodu dezolátneho stavu telocvične. Mestská časť v zmysle 

tohto rozhodnutia zriadila komisiu a následne začala riešiť spôsob financovania a zahájila  

prípravné práce k stavbe projektu. 

Súbežne s pripravovaním podkladov pre vybudovanie viacúčelovej športovej haly – hlavnej 

priority, začala aj proces vybavovania stavebného povolenia na prístavbu a nadstavbu 

materskej školy. Z dôvodu finančnej náročnosti bol projekt prístavby a nadstavby rozdelený na 

dve časti, Jednou bola prístavba jednej triedy a druhou nadstavba dvoch tried a jedálne.  

 

Základná škola. 

 

V súvislosti so zvýšeným záujmom o miesta v ZŠ mestská časť prijala uznesenie, ktorým 

zrušila spoločný školský obvod s obcou Marianka, čím uprednostnila prijímanie detí s trvalým 

pobytom v Záhorskej Bystrici. Vďaka tomuto a iným opatreniam ( zrušenie niektorých 

špecializovaných učební, ktoré tvorili nadštandard vybavenia základnej školy) MČ doposiaľ 

vedela uspokojiť záujem o umiestnenie detí do ZŠ.  S súčasnosti MČ hľadá ďalšie  riešenia 

a možnosti na uspokojenie čo najväčšieho počtu žiadateľov o umiestnenie s výhľadom do 

budúcnosti. Preto v roku 2016 začali rokovania s projekčnou kanceláriou Pantograph na 

vypracovanie projektu prístavby a nadstavby Základnej školy s materskou školou. Realizačný 

projekt bol spracovaný a kompletne odovzdaný v januári 2017. V zmysle spracovaného 

projektu MČ začala proces vybavovania stavebných povolení a obstarávania na dodávateľa. 

Projekt je rozdelený do dvoch etáp: 

1. etapa pozostáva s prístavby dvoch tried k pavilónu A.     

2. etapa pozostáva s nadstavby pavilónu B.  

1.etapa stavby momentálne prebieha a ukončená má byť v zmysle uzatvorenej zmluvy 

a priloženého harmonogramu do 6. augusta 2018. Prístavbou dvoch tried sa zvýši kapacita 

školy o cca 50 detí. 2. etapa z dôvodu finančnej náročnosti    v tomto roku realizovaná nebude, 

ale bude hlavnou prioritou rozpočtu mestskej časti na rok 2019. Celkové náklady na realizáciu 

2.etapy predstavujú sumu  850 000,-€ 

 

Materská škola 

V roku 2016 MČ začala s prístavbou jednej triedy MŠ, ktorá bola ukončená a odovzdaná 

v januári 2017. Prístavba triedy materskej školy predstavovala náklady vo výške  220 000,-€. 

Na prístavbu triedy MČ získala dotáciu z Úradu vlády vo výške 60 000,-€. Do novo pristavanej 

triedy sme umiestnili  20 nových detí. V roku 2016 MČ sa zapojila do vyhlásenej výzvy 

Ministerstva pôdohospodárstva SR, v ktorej plánujeme nadstavbu dvoch nových tried a jedálne, 

kde navýšime kapacity o ďalších 40 detí. Plánovaná nadstavba sa mala začať realizovať ešte 

v lete 2017, avšak z dôvodu omeškania vyjadrení zo strany Ministerstva pôdohospodárstva, 

Zmluva o poskytnutí dotácie bola podpísaná na jeseň roku 2017. Hneď po podpise zmluvy 

začala mestská časť proces verejného obstarávania na dodávateľa, ktoré z dôvodu prebiehajúcej 

kontroly UVO k 11.6.2018 stále nie je ukončené.  

 



V súčasnej dobe mestská časť hľadá možnosti vytvorenia ďalších priestorov pre ZŠ s MŠ na 

umiestnenie väčšieho počtu detí do predškolského a školského zariadenia. 

 

Vzhľadom na skutočnosť, že MČ nevlastní žiaden pozemok vhodný na stavbu nových 

priestorov pre ZŠ s MŠ vytypovala lokalitu, ktorá by z dlhodobého hľadiska pokryla 

potrebné kapacity navýšenia základnej školy aj materskej školy ako detašovaného 

pracoviska k jestvujúcej škole. Jedná sa o areál Stredného odborného učilišťa 

elektrotechnického, ktoré je vo vlastníctve Bratislavského samosprávneho kraja 

 

V súčasnej dobe začali prebiehať predbežné rokovania starostu a súčasne poslanca BSK  

s vlastníkom nehnuteľnosti - BSK. Keďže priestory SOU veľkostne spĺňajú  nároky na 

umiestnenie detí, máme za to, že z  dlhodobého hľadiska a narastajúceho počtu obyvateľom 

mestskej časti je to najefektívnejšie riešenie situácie. 

 

 


